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Det Energipolitiske Udvalg har i brev af 9. september 2005 stillet mig føl-
gende spørgsmål 61 alm. del, som jeg hermed skal besvare. 

./. Svaret vedlægges i 5 eksemplarer.

Spørgsmål 61:

”Hvad kan ministeren oplyse om regeringens overvejelser om ændring af 
energiafgifterne m.v. for fjernvarme og elvarme for at tilskynde til anven-
delse af el til produktion af fjernvarme i forbindelse med overløb/billig el?”

Svar:

Regeringen har i Energistrategi 2025 tilkendegivet, at den vil ”undersøge 
mulighederne for, at samfundsøkonomisk og miljømæssig hensigtsmæssig 
anvendelse af elektricitet i fjernvarmesystemer ikke hindres af afgiftsfor-
skelle, og at afgifterne ikke unødigt fremmer elproduktion på tidspunkter, 
hvor omkostningerne herved er højere end elpriserne”. 

Til at gennemføre denne undersøgelse har regeringen nedsat en arbejds-
gruppe, der forventes at komme med forslag vedr. afgiftsændringer i nær 
fremtid.

Regeringen vil herefter tage stilling til forslagene. 

Med venlig hilsen

Flemming Hansen
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